



## **JOB ANNOUNCEMENT**

### **Consultant - Setting up a regional policy dialogue platform for the rice value chain in West Africa**

**Ref: CONS/DR4D/2025/52**

The Africa Rice Center (AfricaRice) is seeking a highly qualified **Consultant - Setting up a regional policy dialogue platform for the rice value chain in West Africa** who will be Home-based with field missions in Côte d'Ivoire, Senegal, Togo, and Benin. S/He will work under the supervision of Rice policy and value chain economist.

#### **About AfricaRice**

The Africa Rice Center (AfricaRice) is a leading pan-African rice research organization committed to improving livelihoods in Africa through strong science and effective partnerships. AfricaRice is a CGIAR Research Center. It is also an intergovernmental association of 28 African member countries, with headquarters in Côte d'Ivoire.

#### **Position purpose**

As part of Pillar 6 of the RIZAO program, which aims to create a regulatory and institutional framework conducive to the modernization of the rice value chain, the Consultant's mission will be to help set up a regional platform for inclusive policy dialogue. This platform aims to bring together all stakeholders in the rice sector—public and private sectors, young people, women, technical partners—to jointly develop relevant, applicable, and sustainable legal and institutional reforms. Under the direct supervision of the Rice Policy and Value Chain Economist, the Consultant will ensure the technical and participatory structuring of this platform, from mapping stakeholders to formalizing regional committees, including mobilization, governance, digitalization, and multi-level coordination. The aim is to provide the region with a functional and sustainable forum for consultation able to put forward reform proposals aligned with the priorities of rice value chains in the ECOWAS region.

#### **Position responsibilities**

Under the supervision of the Rice Policy and Value Chain Economist, the consultant will be responsible for designing and implementing a regional policy dialogue platform dedicated to the rice value chain in West Africa, ensuring its consistency with the strategic priorities of the RIZAO program and existing regional frameworks. His duties can be summarized as follows:

Africa Rice Center – Centre du riz pour l'Afrique

### **1. Strategic preparation and political mobilization**

- Develop a regional framework note and Terms of Reference for the platform.
- Organize scoping meetings with AfricaRice, WAEMU, relevant ministries, and key partners.
- Leverage institutional and political support from Member States.

### **2. Mapping and involvement of regional stakeholders**

- Conduct multi-country mapping of key stakeholders (public, private, youth, women, PTFs).
- Categorize stakeholders according to a regional influence/dependence matrix.
- Identify champions or sector representatives by country.

### **3. Structuring the regional platform**

- Design the governance structure (regional technical committee, regional steering committee, coordination committee).
- Set out the terms and conditions for representation by country and stakeholder segment. <
- Set up a regional kick-off workshop to validate the operating procedures, governance rules, and work plan.

### **4. Platform digitization**

- Draft specifications for the development of a multilingual interactive regional portal.
- Monitor the technical development and integration of features (forum, document database, planning system).
- Conduct a regional training session for focal points on how to use the tool.

## 5. Monitoring, reporting, and sustainability

- Design participatory monitoring and evaluation mechanism for regional dynamics.
- Produce an analytical report on the initial uses and structure of the platform.
- Make suggestions for institutional adjustments and sustainability mechanisms in conjunction with the ECOWAS Rice Observatory.

### Qualifications/Selection Criteria

**Education:** PhD in agricultural economics, development policy, economics, or related field.

### Work experience and key competencies required:

- Proven experience (minimum 10 years) in setting up regional platforms or multi-country initiatives in West Africa.
- Proven expertise in multi-stakeholder dialogue, institutional governance, and regional agricultural policies (ECOWAS, WAEMU).
- Excellent command of participatory processes, strategic facilitation, and institutional framework development.
- Proven skills in designing digital coordination tools.

### Languages

- The candidate must be able to speak French and/or English fluently or have at least a working knowledge of the other language.

### Terms and Conditions

- AfricaRice provides an attractive salary and benefits package and a collegial and gender-sensitive work environment.
- The initial appointment is a contract role for six month (6) with the possibility for renewal based on performance and availability of funding.

### How to apply

1. To apply, click on the following link: <https://jobs.africarice.org/>
2. Create an account if you are a new user, if not log on with your credentials to access active vacancies select **“Consultant - Setting up a regional policy dialogue platform for the rice value chain in West Africa”**
3. Follow the step by step application procedure.

Our recruitment platform has been updated. In order to stay informed of vacancies, we invite you to create your account on this new platform.

Only online applications will be considered (*If you encounter any technical issue on the career site during your application, or you are prevented to proceed with your application until its final completion: Please kindly revert to us along with the screenshot of the issue through this email: [africariceHR@cgiar.org](mailto:africariceHR@cgiar.org) ). Applications are not allowed through this email.*

Not later than **August 29<sup>th</sup> 2025**

*AfricaRice promotes equal opportunities and believes that the diversity of its staff contributes to excellence. We thank all candidates, but only shortlisted candidates will be contacted. For more information on AfricaRice, please visit our website at: [www.AfricaRice.org](http://www.AfricaRice.org)*



# AfricaRice

## AVIS DE VACANCE DE POSTE

### Consultant – Mise en place d’une plateforme régionale de dialogue politique pour la chaîne de valeur rizicole en Afrique de l’Ouest

Ref: CONS/DR4D/2025/52

Le Centre du riz pour l'Afrique (AfricaRice) recrute un (e) **Consultant – Mise en place d’une plateforme régionale de dialogue politique pour la chaîne de valeur rizicole en Afrique de l’Ouest** qualifié qui sera Basé à domicile avec des missions sur le terrain en Côte d'Ivoire, au Sénégal, au Togo et au Bénin. Il/elle travaillera sous la supervision du Economiste des politiques et chaînes de valeur rizicoles.

#### À propos d’AfricaRice

Le Centre du riz pour l’Afrique (AfricaRice) est une organisation de recherche panafricaine leader œuvrant pour l’amélioration des moyens d’existence en Afrique par des activités scientifiques et des partenariats efficaces. AfricaRice est un Centre de recherche du CGIAR. AfricaRice est aussi une association intergouvernementale de 28 pays membres africains, qui a son siège en Côte d’Ivoire.

#### Objectif du poste

Dans le cadre du pilier 6 du programme RIZAO, dont l’objectif est de créer un cadre réglementaire et institutionnel favorable à la modernisation de la chaîne de valeur rizicole, le/la Consultant(e) aura pour mission d’accompagner la mise en place d’une plateforme régionale de dialogue politique inclusive. Cette plateforme vise à réunir l’ensemble des parties prenantes de la filière riz — secteurs public et privé, jeunes, femmes, partenaires techniques — afin de co-construire des réformes juridiques et institutionnelles pertinentes, applicables et durables. Sous la supervision directe de l’Économiste des politiques et chaînes de valeur rizicoles, le/la Consultant(e) assurera la structuration technique et participative de cette instance, depuis la cartographie des acteurs jusqu’à la formalisation des comités régionaux, en passant par la mobilisation, la gouvernance, la digitalisation et la coordination multi-niveaux. L’objectif est de doter la région d’un espace fonctionnel et pérenne de concertation capable de porter des propositions de réforme alignées sur les priorités des chaînes de valeur rizicoles dans l’espace CEDEAO.

#### Principales responsabilités

Sous la supervision de l’Économiste en charge des politiques et des chaînes de valeur rizicoles, le/la consultant(e) aura pour mandat de concevoir et de mettre en œuvre une plateforme régionale de dialogue politique dédiée à la chaîne de valeur rizicole en Afrique de l’Ouest, en assurant sa cohérence avec les priorités

stratégiques du programme RIZAO ainsi qu'avec les cadres régionaux existants. En termes claires ses tâches s'articulent comme suit :

### **1. Préparation stratégique et mobilisation politique**

- Élaborer une note de cadrage régionale et les Termes de Référence de la plateforme ;
- Organiser des réunions de cadrage avec AfricaRice, l'UEMOA, les ministères de tutelle et les partenaires clés ;
- Mobiliser l'appui institutionnel et politique des États membres.

### **2. Cartographie et mobilisation des parties prenantes régionales**

- Réaliser une cartographie multi-pays des parties prenantes clés (public, privé, jeunes, femmes, PTF) ;
- Classer les acteurs selon une matrice influence/dépendance régionale ;
- Identifier des champions ou représentants sectoriels par pays.

### **3. Structuration de la plateforme régionale**

- Concevoir l'architecture de gouvernance (comité technique régional, comité de pilotage régional, comité d'animation) ;
- Définir les modalités de représentation par pays et par segment d'acteurs ;
- Organiser un atelier régional de lancement avec validation du mode de fonctionnement, des règles de gouvernance et du calendrier de travail.

### **4. Digitalisation de la plateforme**

- Rédiger un cahier des charges pour le développement d'un portail régional interactif multilingue ;
- Assurer le suivi du développement technique et de l'intégration des fonctionnalités (forum, base documentaire, système de planification) ;
- Organiser une session régionale de formation des points focaux à l'utilisation de l'outil.

### **5. Suivi, rapportage et durabilité**

- Concevoir un mécanisme de suivi-évaluation participatif de la dynamique régionale ;
- Produire un rapport analytique sur les premiers usages et la structuration de la plateforme ;

- Proposer des ajustements institutionnels et des mécanismes de pérennisation en lien avec l'Observatoire du Riz de la CEDEAO.

### Qualifications / critères de sélection

**Qualifications :** · Doctorat en économie agricole, politiques de développement, économie ou domaines connexes ;

### Expérience professionnelle et compétences clés :

- Expérience confirmée (minimum 10 ans) dans la mise en place de plateformes régionales ou initiatives multi, pays en Afrique de l'Ouest ;
- Expertise reconnue en dialogue multi-acteurs, gouvernance institutionnelle ou politiques agricoles régionales (CEDEAO, UEMOA).
- Excellente maîtrise des processus participatifs, animation stratégique et élaboration de cadres institutionnels ;
- Compétences avérées en conception d'outils numériques de coordination ;

### Langues

- Parfaite maîtrise du français et bonne connaissance de l'anglais.

### Termes et conditions

- AfricaRice offre un salaire et des avantages attrayants ainsi qu'un environnement de travail collégial et sensible au genre.
- Le contrat initial est d'une durée de six (6) mois avec possibilité de renouvellement en fonction de la performance et de la disponibilité des fonds.

### Comment faire acte de candidature

1. Pour faire acte de candidature, veuillez cliquer sur le lien suivant : <https://jobs.africarice.org/>
2. Cliquer sur l'intitulé de poste « **Consultant – Mise en place d'une plateforme régionale de dialogue politique pour la chaîne de valeur rizicole en Afrique de l'Ouest** »
3. Suivre les procédures de candidature étape par étape.

**Notre plateforme de recrutement a été actualisé. Afin de rester informé des vacances de poste, nous vous invitons à créer votre compte sur cette nouvelle plateforme.**

Seules les candidatures en ligne seront prises en compte **(Si vous rencontrez un problème technique sur le site de carrière pendant que vous soumettez votre candidature, ou si vous ne pouvez pour des raisons techniques terminer le processus, merci de bien vouloir nous adresser un courriel avec une capture d'écran des problèmes rencontrés à l'adresse suivante : [africariceHR@cgiar.org](mailto:africariceHR@cgiar.org) ). Les candidatures ne sont pas recevables par ce courriel.**

Les candidatures sont recevables jusqu'au **29 Août 2025**

*AfricaRice favorise l'égalité des chances et est convaincu que la diversité de son personnel contribue à l'excellence. Nous remercions tou(te)s les candidat(e)s mais seuls les candidat(e)s présélectionné(e)s seront contacté(e)s. Pour de plus amples informations sur AfricaRice, veuillez visiter notre site web à :*

**[www.AfricaRice.org](http://www.AfricaRice.org)**



# AfricaRice